
AGENDERINGSAANVRAAG 

Raadsleden 
 
Om binnen Raad op Donderdag een onderwerp te agenderen, vragen we u een verzoek in te dienen bij de 

agendacommissie van de gemeenteraad. Gebruik daarvoor onderstaande vragenlijst en stuur die aan 

raadsgriffie@woerden.nl. De griffie bereidt op basis van dit formulier een advies aan de agendacommissie 

voor. Eventueel vindt over dit advies nog afstemming plaats. Het kan voorkomen dat de agendacommissie 

het verzoek niet honoreert of een alternatief voorstelt. 

 

Datum 

3 april 2025 

 

Onderwerp 

Proces totstandkoming en besluitvorming bezuinigingsopties Kadernota 2026 

 

Aanleiding en motivatie 

Op de laatste vergaderdag voor het kerstreces, 19 december 2024, ontving de raad de RIB 

‘Bezuinigingstraject t.b.v. Begroting 2026 – Woerden’. Met deze raadsinformatiebrief geeft het college 

(deels) invulling aan op de motie ‘Zorgvuldige besluiten over bezuinigingen vragen tijdige scenario’s’, die op 

11 juli 2024 bij de bespreking van de Kadernota 2025 is aangenomen.  

Met deze motie heeft de raad het college gevraagd uiterlijk in Q4 van 2024 een procesvoorstel te doen dat 

ervoor zorgt dat gedragen keuzes voor een sluitend meerjarenperspectief in de Kadernota 2026 kunnen 

worden bestendigd. Daarbij moest in elk geval worden ingegaan op: 

a. de momenten en de wijze waarop het college scenario’s voorlegt om de tekorten in het 

meerjarenperspectief op te lossen;  

b. hoe het college met de gemeenteraad van keuzes op hoofdlijnen naar een concrete beleidsmatige en 

financiële vertaling van deze keuzes denkt te komen, en 

c. de wijze waarop het college de raad bij dit proces betrekt, alsmede hoe de raad in staat wordt gesteld 

over de (keuzes in) de scenario’s het debat te voeren. 

De raadsinformatiebrief schetst enige informatie over de richtingen waarin het college de 

bezuinigingsopgave ter grootte van minimaal € 6 miljoen wil invullen. Het college merkt daarbij op álle 

mogelijke besparingsopties in kaart te brengen in de maanden januari t/m april. Dat leidt tot een 

‘maatregelenpakket’, waarbij ook de uiteindelijk niet overgenomen maatregelen en de volgorde van wel in 

te zetten maatregelen worden vermeld.  

De indieners van dit agenderingsverzoek vinden het van belang dat de raad bespreekt in hoeverre de RIB 

voldoende informatie verschaft over het te volgen proces en of het procesvoorstel voldoende houvast 

biedt voor een zorgvuldig gesprek en debat over de uiteindelijk in de Kadernota te bestendigen keuzes voor 

bezuinigingen. Zo lijkt momenteel er momenteel sprake van te zijn dat het college bij het toesturen van de 

Kadernota in één keer alle maatregelen voorlegt, zonder dat de raad over keuzes op hoofdlijnen heeft 

kunnen spreken. Ook is niet helder of het college met diverse afgewogen scenario’s komt of in feite met 

één afgewogen maatregelenpakket, waar de raad individuele maatregelen kan toevoegen of schrappen. In 

dat laatste geval is het ingewikkeld om een fundamenteel debat te voeren over (wijziging van) de door het 

college voorgestelde keuzes, zelfs bij de voorgenomen uitgebreidere behandeling van de Kadernota. 

Daarom lijkt het de indieners verstandig om op zeer korte termijn – nog circa 2 maanden voor de 

aanlevering van de Kadernota – een debat te voeren over het proces en de informatie om bij de Kadernota 

tot gedragen besluitvorming te komen, op basis van de eerder aangenomen motie. 
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Urgentie en draagvlak 

Het voorgestelde debat vloeit in feite rechtstreeks voort uit de eerder door de raad aangenomen motie, 

omdat het erop gericht is tot gedragen besluiten bij de Kadernota te komen. 

De raadsinformatiebrief stond geagendeerd voor bespreking in de auditcommissie van 2 april jl. De 

wethouder heeft op 1 april 2025 echter het verzoek gedaan deze auditcommissievergadering te cancellen 

vanwege verhindering van de ambtelijke ondersteuning.  

De tijdlijn voor de Kadernota laat zien dat de Kadernota begin juni gereed is en uiterlijk 13 juni aan de raad 

wordt gezonden. Bespreking in een volgende auditcommissie is dan ook niet passend. Wil een gesprek over 

de opzet van de Kadernota – naar aanleiding van de raadsinformatiebrief en de invulling van de motie - zin 

hebben, dan is spoedige agendering gewenst. Rekening houdend met het reces eind april is agendering 

voor half april gewenst. Met het komen te vervallen van het debat over het raadsvoorstel Scenario’s 

herijking IBOR lijkt daar op de betreffende Politieke Avond ook afdoende ruimte voor. 

Wij verzoeken de Agendacommissie dan ook vriendelijk doch dringend met spoed een besluit te nemen 

over dit agenderingsverzoek. 

Doel 

- Bespreking van de essentie van de motie in relatie tot de beschreven werkwijze in de RIB. 

- Het trekken van een conclusie hoe het college invulling geeft aan de motie en wat naar het oordeel 

van de raad nodig en mogelijk is om een goed gesprek en debat te voeren over de keuzes 

(scenario’s) in de Kadernota, zowel bij bespreking van de Kadernota zelf als in aanloop daar 

naartoe. 

 

Gewenste resultaat van de bespreking 

- Reflectie van de raadsleden op de raadsinformatiebrief in relatie tot de wensen die zijn vastgelegd 

in de motie.  

- Reactie van de wethouder Financiën op deze reflectie. 

- Gesprek tussen raadsleden onderling en met het college wat nodig is om een goed gesprek en 

debat te kunnen voeren over de keuzes en scenario’s die invulling geven aan de 

bezuinigingsopdracht, en in hoeverre het college aan die wens kan beantwoorden. 

- Onderwerpen/vragen die daarbij aan de orde kunnen komen:  

o Hoe ver is het college momenteel in de voorbereiding van de keuzes in de Kadernota, gelet op 

de in de RIB genoemde periode van januari t/m april? Ziet het college in de tot nu toe 

geïnventariseerde maatregelen de mogelijkheid voor het (al dan niet eerder) maken van keuzes 

op hoofdlijnen / het onderscheiden van scenario’s? 

o Wat zijn tot nu toe de bevindingen van het college op de in de RIB geschetste zoekrichtingen? 

Wat hebben die in kwantitatieve (financiële) en kwalitatieve (impact) zin opgeleverd? Met 

andere woorden: hoe ver komen we met ‘makkelijke’ keuzes (lucht in de begroting, efficiënter 

werken) en waar zitten de ‘moeilijke’ besluiten? 

o Hoe kijkt de raad naar de volgorde van de in de RIB genoemde zoekrichtingen? Kan het college 

(al) aangeven welke volgorde het voornemens is aan te houden in de Kadernota? 

o Hoe zien we als raad keuzes op hoofdlijnen en welk beeld hebben we bij gewenste scenario’s? 

o Eventueel kan ook al een begin worden gemaakt met het onderlinge debat over de vragen welke 

belangen op hoofdlijnen tegen elkaar afgewogen moeten worden, hoe het college die belangen 

in kaart brengt en hoe diverse fracties die afweging maken. 


